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Girona
Afecten dues finques de la seva propietat a Girona i Quart

El promotor Joan Homs projecta 
desviar l’Onyar i el tra^at de la variant
UART (De la nostra Redacció, per Tura Soler).— El contractis- l'Estat. En aauests moments. resDonsables municioalsQUART (De la nostra Redacciô, per Tura Soler).— El contractis- 

ta i promotor gironi Joan Homs ha présentât a la Junta d'Aigües 
de Catalunya un projecte per desviar el riu Onvar, al seu pas per 
unes finques seves situades als termes municipals de Quart i Gi- 
rona, per tal d'obtenir la modificaciô del traçat de la future va
riant de la carretera N-ll. Les obres de desviament del riu tenen 
un pressupost de seixanta-quatre milions de pessetes. L'Ajun- 
tament de Quart s'oposa al projecte perquè considéra que la 
modificaciô del riu augmentaria el risc d'inundacions i suposa- 
ria una degradaciô dels actuals espais verds.

Joan Homs ha adquirit recent- 
ment, per uns 20 milions de pes
setes, una finca d'uns 60.000 mé
trés quadrats dins del terme mu
nicipal de Quart. Aquesta finca 
està situada en l'espai de forma 
triangular que forma un meandre 
del riu Onyar. Homs també és 
propietari dels terrenys de Can Fi- 
gueres, situats a l'aitre costat del 
riu, al terme municipal de Girona. 
L’actual traçat de la variant voreja 
el meandre del riu passant pels 
terrenys de Can Figueres. La mo
dificaciô que proposa Joan Homs 
consisteix a reduir el meandre del 
riu, construir un nou Hit més en- 
dinsat cap a Quart i tirar enrere el 
traçat de la variant i fer-lo passar 
per l'actuai Hit de l'Onyar. Aquests 
canvjs permetrien unificar les fin
ques que Homs té als dos termes 
municipals, éliminant les barreres 
que representen el futur traçat de 
la variant i l'actuai curs de l'Onyar.

Bhninar barreres
Segons s'exposa en la memò

rie del projecte, el desviament 
aecomeguèria paHiar i*afecte de 
barrera que comporta la cons- 
tnacdô de la variant intégrant en
tra al traçat que es proposa i la 
sona residertcial una zona actual 
d'arbreda que quedaria com a 
fona de la nova carretera i que, 
com està définit el traçat, aques- 
ta zona forestal quedaria an part 
destruida o a l'aitre costat de la 
barrera que formarà la futura car- 
retera».

El nou traçat que es proposa 
per ai Hit de l'Onyar, tot i que pre 
veu que tingui petits trams sinuo

sos, séria considérablement més 
recte que l'actuai.

La soHicitud d'autoritzaciô per 
dur a terme les obres de desvia
ment es va publicar al Diari Oficial 
de la Generalität de Catalunya el 
dia 10 cfagost i el projecte esté en 
fase d'exposiciô al public a la seu 
de la Junta d'Aigües. L'execuciô 
del projecte depèn de l'aprovaciô 
de la Junta d'Aigües, que és qui 
té la competència per autoritzar la 
modificaciô dels traçais del rius.

Quan el projecte es va présen
tât a la Junta d'Aigües, el projec
te de traçat de la variant estava 
encara pendent d'aprovaciô de la 
Direcciô General de Carreteres de

l'Estat. En aquests moments, 
però, el projecte de traçat ja està 
definitivament aprovat.

Risc d'inundacions
L'Ajuntament de Quart consi

dera que el projecte perjudicaria 
el municipi i està élaborant un re- 
curs, que presentarà a la Junta 
d'Aigües, després de la correspo- 
nent aprovaciô del pie. L'alcalde 
de Quart, Pere Cabarroques, ex- 
plica que eliminar l'actuai mean
dre que forma el riu farà que l'ai- 
gua baixi a més velocitat i que 
s'incrementi el rise d'inundacions 
al nudi de la Creueta, una zona 
molt castigada per les riuades. 
Quan l'Onyar baixa amb excès de 
cabal, acostuma a desbordar-se al 
Pont de la Creueta, que s'embus- 
sa de branques i matolls. «L'Ajun- 
tamant té un brtarès »spécial a 
garantir la saguratat dais habi
tants del nudi de la Creueta i 
creiem que aquest projecte aniria 
an détriment <faquesta segure- 
tat», exposa Cabarroques.

Un altre dels perills, segons els

Pins centenaris
Segons l'alcalde de Quart, Pere 

Cabarroques, l'execuciô del pro
jecte de Joan Homs suposaria la 
destrucció d'una vintene de pins 
que tenen més de cent anys i que 
l'Ajuntament pensa declarar de 
protecció pel seu especial interés 
ecològic. Pere Cabarroques ha 
contactât amb Medi Naturai per 
plantejar el tema i soHicitar que es 
protegeixi la integritat dels pins. 
Aquests pins están situats al mar
ge dret del riu Onyar, a la zona on 
es preveu que es construeixi el 
nou Hit del riu. Cabarroques tam
bé considera que perilla la zona 
de devesa del marge esquerre del 
riu, que retardant el traçat de la 
variant quedaria afectat pel pas de 
la carretera

l'A |un tam ent de Quart preterì

preservar la zona de boscos i ar- 
breda, que considera que tenen 
un especial interés.

Els 60.000 metres quadrats que 
Joan Homs ha adquirit corres fro
nen a dues finques de 45.000 i 
15.000 metres quadrats . Els ter
renys són de bosc, arbrat de de
vesa i una petita parceHa dedica
da a conreu. Part d'aquests ter
renys que ara són inclosos dins 
del terme municipal de Quart po- 
drien passar al terme de Girona si 
es desvia el curs de l'Onyar, que 
marca la delimitaciô dels dos mu- 
nicipis.

Joan Homs ha contactât amb 
els tècnics del MOPU per propo- 
sar-los el canvi de traçat, que no 
suposaria cap modificaciô de 
substancial del projecte

responsables municipals de 
Quart, és la possibilitat d'inunda
cions a la futura zona industriai de 
Quart, que aviat tindrà l'aprovaciò 
provisionai de l'Ajuntament. Pere 
Cabarroques tem que si s'incre
menta la velocitat del curs de l'O- 
nyar es produirà una retenció d'ai- 
gua del seu afluent, el Celrfe que . 
desemboca al riu principal al cos- 
tat de la futura zona industriai.

El desviament del riu Onyar 
comportaria també una modifica- 
ciò dels limits municipals dels ter- 
mes de Girona i de Quart, ja que 
la delimitació de terme ve marca- 
da pel tragat del riu. Això suposa
ria que Quart perdria uns 25.000 
metres quadrats de terrenys que 
anirien a parar al municipi de Ci- 
rona. «De tota ma nera la pèrdili 
da terreny és al qua manys pno- 
cupa l'Ajuntament da Quart El 
qua ans preocupa és qua «'incre
menti al risc d'inundadó i qua et 
puguin destruir zones d'interi* 
paisatgfstic», manifesta Pere Ca
barroques.

Inversió

L'alcalde de Quart sospita que 
el projecte de Joan Homs respon 
a una inversió econòmica a llarg 
termini, davant la possibilitat que 
d'aquf a un temps els terrenys de 
Can Figueres siguin qualificate 
d'urfoanitzables i que la zona ee 
converteixi en un barri residenci 
de Girona. En aquests momenti, 
el Pia General qualifica aquesti 
terrenys d'especial interés agrico
la. Els costos de l'execució de 
projecte de desviament del rie 
haurien d'anar a càrrec del cons-̂  
tructor Joan Homs, en el cas qui 
la Junta d'Aigùes doni l'aprovacii 
a la proposta. Joan Homs argu- 
menta en el projecte que s'eviti- 
ria que la zona d'arbreda quedéi 
afectada per la futura construccii 
de la variant. A part, el desvii- 
ment evitaria que la finca de can 
Figueres quedes travessada perii 
carretera.


